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Spiker
Dok traju pregovori o novoj vladi ekonomisti ne prestaju da upozoravaju da će situacija biti sve teže što
vreme bude prolazilo. Učesnici ekonomskog  foruma na Mokroj Gori ponovili su da nova vlada mora da
sprovede mere  za  smanjenje  budžetskog  deficita  i  javnog  duga,  u  čemu  bi  Srbiji  dobro  došla  pomoć
MMFa.
Ana Kaplij, reporter
Srbija trenutno ima tri izbora finansiranja. To su direktne strane investicije kojih nema dovoljno, krediti
kod  poslovnih  banaka  koji  su  skupi  za  prezaduženu  privredu  i  domaća  štednja  čiji  je  potencijal
nedovoljan.  Prednjači  zaduživanje,  zbog  čega  član  Fiskalnog  saveta  Vladimir  Vučković  kaže  da  postoji
opasnost da  javni dug do kraja godine dostigne  čak 60%, a deficit  budžeta preko 5% bruto domaćeg
proizvoda, upozoravajući da ukoliko se to desi postoji realna opasnost da država zapadne u krizu javnog
duga.
Vladimir Vučković, član Fiskalnog saveta
Mi nećemo moći tako lako da svedemo javni dug na ovu i zakonsku i ekonomsku granicu od 45%. Sve do
2016. čak i uz te oštre mere mi ostajemo iznad ove granice. Ako nastavimo ovim putem vidimo da javni
dug dramatično raste, uz restituciju koju ne smemo da zaboravimo, to je još ovaj dodatni udar na javni
dug. Mi smo već  iznad onih 60% i ako neko zagovara 60% kao novu poželjnu granicu  javnog duga  ja
mogu da mu kažem  pazi šta želiš, može ti se ostvariti, jer tih 60% mi možemo da dostignemo već do
kraja ove godine.
Ana Kaplij, reporter
Ekonomisti  smatraju  da  buduća  vlada  mora  da  podrži  onaj  deo  privrede  koji  može  da  stvara  novu
vrednost i poveća bruto domaći proizvod.
Božidar Đelić, konsultant EBRD
Male razlike u ciframa imaju velike posledice po javne finansije ono što može uraditi buduća vlada. Nije
svejedno 1,5 i 0% rasta. Tolika je razlika između onoga što je očekivano kada je budžet napravljen za
ovu  godinu  i  ono  što  će morati  da  uvaži  rebalans  budžeta,  za  koji  verujem  da  bi  bilo  nabolje  da  se
donese pre leta.
Ana Kaplij, reporter
Ključni  sektori  koji  moraju  da  rastu  upravo  su  oni  u  kojima  je  najveći  pad,  a  to  je  pre  svega
poljoprivreda.
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